

Životné minimum od 1.7.2023 a prehľad veličín viazaných na sumu životného minima

Napísal Ivan Macák
Piatok, 15 Marec 2024 09:53 -

Opatrenie Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR č. 220/2023 Z. z. zo 14. júna o úprave súm životného minima.

Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky podľa § 5 ods. 7 zákona č. 601/2003 Z. z. o životnom minime a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení zákon č. 184/2014 Z. z. (ďalej len „zákon“) ustanovuje:

§ 1

Sumy životného minima upravené podľa § 5 ods. 2 zákona takto:

- 268,88 eura mesačne, ak ide o jednu plnoletú fyzickú osobu
- 187,57 eura mesačne, ak ide o ďalšiu spoločne posudzovanú plnoletú fyzickú osobu
- 122,77 mesačne, ak ide o zaopatrené nepľnoleté dieťa a o nezaopatrené dieťa

§2

Toto opatrenie nadobúda účinnosť 1. júla 2023.

Vplyv sumy životného minima platného od 1.7.2023 na daňové veličiny, exekučne

Životné minimum od 1.7.2023 a prehľad veličín viazaných na sumu životného minima

Napísal Ivan Macák
Piatok, 15 Marec 2024 09:53 -

zrážky a priznanie PSD

Vybraná veličina	Suma v €	Platnosť od – do	Výpočet
Nezdaniteľná časť základu dane			
na daňovníka (NČZD)			
			5 646,48 €
			ročne
Základ dane z príjmov FO, po			
ktorého prekročení dochádza ku			
kráteniu ročnej NČZD			
Základ dane z príjmov FO, po			
			ktorého p

Životné minimum od 1.7.2023 a prehľad veličín viazaných na sumu životného minima

Napísal Ivan Macák

Piatok, 15 Marec 2024 09:53 -

	25 % sad.
--	-----------

	ročne
--	-------

Daň z príjmov sa nevyrubí

a neplatí,

príjmy daňovníka nepresiahnu sumu

Suma novopriznaného predčasného

starobného dôchodku, ktorú musí

poistenec dosiahnuť, aby mohol

požiadať o nárok na PSD

Základná suma pri exekučných

zrážkach (nepostihnuteľná)

Životné minimum od 1.7.2023 a prehľad veličín viazaných na sumu životného minima

Napísal Ivan Macák
Piatok, 15 Marec 2024 09:53 -

□

Úpravy v □ KPIS WinCodex

1. Upravené parametre miezd od 1.7.2023: cez dátum DDO 30.6.2023

1.1. Záložka: Výpočty - Životné minimum: upravená Suma životného minima **na 268,88 eura**

□

□ 2. Upravené parametre miezd od 1.1.2024: cez dátum DDO 31.12.2023

2.1. Záložka: Odpočítateľné položky

- Nezdanená mzda - mesačná odpočítateľná položka: na **470,54 □ eura**

- Nezdaniteľná časť základu dane za rok: na **5 □ 646,48 eura**

- Nezdaniteľná časť základu dane za rok na manželku: na **5162,50 eura**

□

3. Upravená daňová tabuľka platná od 1.1.2024: cez dátum DDO 31.12.2023

3.1. Druh dane 1 - mesačná:

- 19 % z 1/12 základu dane do 176,8-násobku sumy ŽM: **na 3 961,50 eura**

- Výška základu dane, po prekročení ktorej musí fyzická osoba uplatniť vyššiu sadzbu dane z príjmov (25 %): sa **mení na 3 961,50 eura** /1/12 zo 176,8-násobok sumy životného minima/.

3.2. Druh dane 2 - ročná:

□□□□□□ - 19 % zo základu dane do 176,8-násobok sumy ŽM: **47 537,98 eura**

- Výška základu dane, po prekročení ktorej musí fyzická osoba uplatniť vyššiu sadzbu dane z príjmov (25 %): **na 47 537,98 eura** /176,8-násobok sumy životného minima/.